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ПРЕСКЛИПИНГ 
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Д-р Нигяр Джафер отличена за здравен политик на годината 

 

Националното сдружение за здравна политика и мениджмънт връчи наградата си 

„Здравен политик, мениджър на годината“ за 2017г. 

Научно-консултативният съвет утвърди за носител на наградата единодушно и 

категорично д-р Нигяр Джафер, съобщиха от пресслужбата на ДПС-Шумен. 

Съветът включва авторитетни членове като акад. проф.д-р В. Овчаров, дмн, акад.проф.д-

р Б.Петрунов,дмн, проф.д-р Ц.Воденичаров,дмн, проф.д-р С. Спиридонов,дм и Огнян 

Палавеев,дм. 

Наградата бе връчена от акад. проф.д-р Б.Петрунов от БАН на годишен форум на 

сдружението в Правец. 

В  изказването след връчването на наградата д-р Джафер направи анализ на проблемите 

в здравната системата, като подчерта нуждата от надпартиен консенсус и изложи 

вижданията  на политическата сила, която представлява, за развитието на сектора. 

 

www.investor.bg, 26.03.2018 г. 

https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/upravliavashti-i-opoziciia-s-novi-

idei-za-zatiagane-na-reeksporta-na-lekarstva-258193/ 

 

Управляващи и опозиция с нови идеи за затягане на реекспорта на лекарства 

 

Създаването на Експертен съвет към ИАЛ да отпадне, предлагат от ГЕРБ 

 

Българският фармацевтичен съюз (БФС) също да бъде част от Експертния съвет към 

Изпълнителната агенция по лекарствата (ИАЛ), който ще решава кои медикаменти да 

бъдат включени в ограничителните списъци за паралелен износ на лекарства. Това 

предлагат от БСП като допълнение към проекта за промени в Закона за лекарствените 

продукти на здравното министерство. 

Проектът предстои да бъде разгледан на второ четене в парламентарната комисия по 

здравеопазване. 

Предложението на Министерството на здравеопазването е Експертен съвет към ИАЛ да 

определя кои лекарства няма да могат да бъдат обект на реекспорт и ще трябва да се 

проверява дали има недостиг. В експертния съвет трябва да влизат представители на 

Националната здравноосигурителна каса, ИАЛ, Националния съвет по цени и 

реимбурсиране. 

Според БСП представители на Българския фармацевтичен съюз трябва да присъстват в 

комисията, тъй като те са доказали експертния си потенциал, ежедневно се сблъскват с 

проблеми с липсващи лекарства на пазара, а и с оглед на публичност и прозрачност в 

процесите. 

Към момента обаче създаването на подобен орган в ИАЛ е под въпрос, тъй като от ГЕРБ 

искат той да отпадне. С промени в Закона за лекарствата от партията предлагат 

Експертният съвет напълно да отпадне, като остане предложението за създаването на 

електронна система от ИАЛ, като в нея трябва да подават информация всички участници 
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в търговската верига – производители, фармацевти, дистрибутори, за да се следи 

движението на лекарствата в страната. 

На база данните ще се анализират количествата лекарства в страната и ако се окаже, че 

за някое лекарство наличностите за половин година са по-малко от 65% от нужните за 

потребностите на пазара през предходните шест месеца, то влиза в забранителнтия 

списък за износ. Първият списък обаче се изготвя, след като всички акумулират данни за 

три месеца. 

В новия проект на ГЕРБ се залагат и по-високи санкции за нарушителите - 

производителите и дистрибуторите, които не подават навреме информация, да бъдат 

глобявани от 50 000 до 100 000 лв. за първо нарушение и от 100 000 до 150 000 лв. за 

второ. Аналогични са размерите на глобите при предоставяне на неверни данни или при 

износ на медикаменти от забранителния списък. 

В друг проект от левицата предлагат да се създаде Информационен контактен център в 

Изпълнителната агенция по лекарствата, в който ежедневно търговците на едро и дребно 

да подават информация за продажбите си. 

От БСП предлагат също търговците на едро да гарантират в рамките на месец наличности 

от поне 1% от продажбите на даден медикамент за предходната година. Предлага се и да 

се въведат такси за подаване на заявления за Оценка на здравните технологии. 

Нови предложения в законодателството за ограничаване на паралелния износ на 

лекарства имат и от партия „Воля“. От партията на Веселин Марешки, който е 

собственик на един от най-големите дистрибутори в страната, предлагат право на 

доставки на лекарствата от ограничителния списък да имат търговците на едро, чийто 

общ пазарен дял е 80% от продажбите на дребно в страната. Това според тях ще 

гарантира, че медикаментите, които по принцип са обект на паралелен износ, ще стигат 

до българските аптеки. 

Друго предложение на „Воля“ е всеки търговец да има декларация за произхода на 

лекарствата, която да депозира в ИАЛ, за да се следи движението на медикаментите. 

От партията на Марешки настояват в списъка с наблюдавани лекарства да се включват 

медикаменти след получаване на повече сигнали, не само от аптеки, но и от пациенти и 

неправителствени организации. Предлага се и забраната за износ на един медикамент да 

важи за всички търговци в страната, а не само за този, който е подал заявлението. 

Парламентът вече прие единодушно на първо четене промени в Закона за лекарствата в 

хуманната медицина, които затягат правилата за паралелен износ на медикаменти. С 

измененията, предложени от правителството, се въвеждат мерки за наблюдение на 

лекарствените продукти, включени в Позитивния лекарствен списък, и за ограничаване 

на износа им при наличие на липса или недостиг на територията на страната.   

 

www.clinica.bg, 26.03.2018 г. 

https://clinica.bg/4670- 

 

ОЩЕ ДВАМА В НАДПРЕВАРАТА ЗА СОФИЙСКИТЕ ЛЕКАРИ 

 

Изборът на нов председател на столичната колегия ще се състои в края на месеца 

 

Още двама кандидати ще се борят за председател на най-голямата регионална лекарска 

колегия, тази в София, научи clinica.bg. В надпреварата се включват д-р Асен Меджедиев 

и доц. Андрей Кехайов. 

Изборът на нов председател ще се състои в края на март. Той се налага заради изтичането 

на редовния мандат на сегашното ръководство, начело, на което е проф. Милан Миланов. 

Самият той няма да се включи в надпреварата, защото е заемал поста два пъти и няма 
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право на трети. Както вече clinica.bg писа, за шеф на колегията ще се кандидатира д-р 

Александър Заимов, който е част от настоящия управителен съвет. Останалите имена, 

които се спрягаха, са на ген. Гено Киров, д-р Димитър Ленков и проф. Димитър 

Раденовкси. Сега към тях се прибавят още две.  

Не всички обаче имат равни шансове  

да станат нов председател заради изискванията, които са заложени в уставите на 

съсловната организация. Така например според правилата на самата столична колегия 

ръководни постове не могат да заемат хора, които са част от управлението на лечебни 

заведения. На подобни обаче са ген. Киров, който е член на борда на Втора градска и 

проф. Раденовски в „Св. Ив. Рилски". Освен това уставът на съсловната организация на 

национално ниво не позволява в Националния й и Управителния й съвет да влизат бивши 

членове на Държавна сигурност. Такъв обаче беше доц. Кехайов, това стана ясно, след 

като той беше председател на съсловната организация. Въпреки това в устава на 

регионалната колегия няма категоричен текст, който да му забранява автоматично да 

стане председател. Така с равни шансове в надпреварата ще се включат само трима от 

всички участници – д-р Ленков, който работи в Токуда, д-р Заимов от „Александрвска" 

и д-р Меджедиев от Пирогов. Кой ще победи ще стане ясно в края на седмицата. 

 


